
Sitno, 24 lutego 2017 r. 
ST.0002.VII.33.2017 
 

Protokół Nr XXXIII/2017 
R a d y G m i n y 

w Sitnie 
z dnia 24 lutego 2017 roku 

 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
5. Podjęcie uchwał: 
 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (177); 
 w sprawie zamiaru utworzenia od dnia 1 września 2017 r. Zespołu Szkół w Sitnie 

(178); 
 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego (179); 
6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 
8. Zamknięcie obrad sesji. 

 
Radni obecni: 
 

1. Biłant Tomasz 
2. Chaińska Joanna 
3. Gąsior Tomasz 
4. Klikicki Krzysztof 
5. Kozak Leszek 
6. Łazorczyk Tomasz 
7. Mazurek Janusz 
8. Ryszczuk Jan 
9. Szawarski Ryszard 
10. Tokarz Kazimierz 
11. Torba Janusz 
12. Wydmański Władysław 
13. Sokołowski Dariusz 
14. Chmiel Teresa 
15. Polski Robert 

 
 



Ad. 1 
Otwarcie obrad 

 
Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXIII Sesji Rady 

Gminy. Na wstępie Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, 
Skarbnik Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Agnieszkę Grzesiuk Kierownik CK z Biblioteką w 
Sitnie, Kierownik GOPS Panią Barbarę, dyrektorów szkół i radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200 i trwały do godz. 1500.  
 

Ad. 2 
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 
Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 15 radnych, wobec czego 

zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Pan Wójt zaproponował, żeby dodać do porządku obrad jedną uchwałę. Uchwała Nr 

XXXIII/180/2017 RADY GMINY SITNO z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie określenia: 
kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych, liczby punktów za każde z kryteriów, dokumentów 
niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów. 

Pan Wójt poinformował, że uchwała dotyczy przeprowadzenia rekrutacji do Przedszkola 
Samorządowego. 

Pan Przewodniczący dodał, że w/w uchwała była omawiana na spotkaniu Komisji 
Oświaty. Zapytał, czy występują jakieś uwagi do porządku obrad. Brak. Następnie łącznie ze 
zmianą poddał go pod głosowanie. Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad 
jednomyślnie. 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
 

Ad. 3 
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponowałby w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. radni: Ryszard Szawarski, Teresa Chmiel, Janusz Torba. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej składu 

przez radnych 12 głosami za, wstrzymało się - 3, przeciw- 0.  
Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 
Ad. 4 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokoły zostały dostarczone tydzień wcześniej 
razem z projektami uchwał na sesję. Dodał, że do protokołów nie wpłynęły żadne uwagi. 
W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie protokoły. 
Protokoły z sesji Rady Gminy o numerach XXXI/2016 i XXXII/2017 zostały przyjęte przez 
radnych 15 głosami za, wstrzymało się - 0, przeciw - 0. 



Następnie przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
 

Ad. 5 
Podjęcie uchwał 

 
Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Panią Teresę Chmiel o odczytanie 

projektów uchwał. 
Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia: 

 
1. Uchwała Nr XXXIII/177/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lutego 2017 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
 

Pan Wójt zaznaczył, że powyższa uchwała dotyczy działki położonej nieopodal Urzędu 
Gminy Sitno. Działka ma mieć formę targowiska, na której rolnicy mogliby sprzedawać 
swoje wyroby. 

Pan Janusz Torba zapytał o kwotę, jaką gmina musi przeznaczyć na jej zakup? 
Pan Wójt odpowiedział, że trwają negocjacje, lecz na chwilę obecną jest to kwota 5000 

zł. 
Pan Jan Ryszczuk zapytał o wielkość działki? 
Pan Wójt odpowiedział, że jest to mała działka. 
Następnie Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

 
W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 
W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 
 

2. Uchwała Nr XXXIII/178/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lutego 2017 r.  
w sprawie zamiaru utworzenia od dnia 1 września 2017r. Zespołu Szkół w Sitnie 

 
Pan Przewodniczący zaznaczył, że po konsultacji z Radcą Prawnym w w/w uchwale 

wystąpiły dodatkowe poprawki: 
Pan Przewodniczący przedstawił następujące poprawki do projektu uchwały: 

- w rozdziale 2 wykreśla się paragraf 4 (dotyczy odrębnych sztandarów i odrębnego 
ceremoniału szkolnego). 

Pan Władysław Wydmański zapytał, dlaczego paragraf 4 zostaje wykreślony? 
Pan Przewodniczący wyjaśnił, że takowy zapis nie przekłada się na sytuację w szkołach. 
Pan Wójt wyjaśnił, że przedszkole nie posiada własnego sztandaru, dlatego też ten 
przepis byłby nierealny. 

- paragraf 5 ust 2 – wykreśla się słowo „szkół” i zastępuje się „Szkoła Podstawowa im. 
Wandy Popławskiej w Sitnie i Przedszkola Samorządowego.” 
- paragraf 5 ust. 3 - wykreśla się słowo „szkół” i zastępuje się „Szkoła Podstawowa im. 
Wandy Popławskiej w Sitnie i Przedszkola Samorządowego.”  



W paragrafie 14 ust. 1 Przewodniczący poprosił o wpisanie zdania, że samorząd uczniowski 
tworzą uczniowie Szkoły Podstawowej im. W. Popławskiej w Sitnie. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że przedszkole nie może tworzyć samorządu 
uczniowskiego, dlatego poprosił o wykreślenie takich zapisów z projektu statutu. 
- paragraf 16 – skreślony ust. 3. I ust. 3 otrzymuje brzmienie ust.4 
- paragraf 29 – wykreśla się słowo „szkół” i zastępuje się „Szkoła Podstawowa im. Wandy 
Popławskiej w Sitnie i Przedszkola Samorządowego.”  

Po przedstawieniu poprawek Pan Wójt zabrał głos. 
Pan Wójt zaznaczył, że przez wejście w życie nowej ustawy Samorządy muszą podjąć 

stosowne uchwały w odpowiednich terminach – Prawo Oświatowe. Nadmienił o spotkaniu z 
dyrektorami i komisją oświatową, na którym rozmawiano na temat wejścia w życia nowych 
przepisów. Na spotkaniu Pan Wójt poprosił również o zajęcie stanowiska dyrektorów szkół na 
w/w temat. Dodał, że projekty uchwał o zespole i sieci muszą zostać pozytywnie 
zaopiniowane przez inne organy. Dopiero po pozytywnych opiniach do 31 marca 2017 r. 
należy podjąć ponownie powyższe uchwały. W skrócie omówił temat dotyczący włączenia i 
wygaszenia gimnazjów. Pan Wójt jest zdania, żeby nie włączać gimnazjum do szkoły 
podstawowej, tylko żeby z mocy prawa samo się wygasiło. Z punktu widzenia nauczycieli 
korzystniejsze jest włączenie gimnazjum do szkoły podstawowej dlatego, że dyrektor szkoły 
podstawowej miałby obowiązek zatrudnienia nauczycieli w Szkole Podstawowej, lecz w 
takim wypadku godzin nie przybędzie. Dla Szkoły Podstawowej w Sitnie włączenie 
gimnazjum jest niekorzystne, ponieważ nauczyciele mają zmniejszone pensum dydaktyczne. 
Dzięki nowym klasom mogliby dostać dodatkowe godziny. Nadmienił, że prosił o zajęcie 
stanowiska Związki Zawodowe – nie zajęli żadnego stanowiska w powyższym temacie. Dalej 
w skrócie omówił i przedstawił, jaka jest sytuacja Samorządu, Dyrektorów i Nauczycieli – 
Prawo Oświatowe. Nadmienił, że napisał pismo do Kuratorium Oświaty z prośbą i udzielenie 
wskazówki, w jaki sposób Samorząd ma postąpić odnośnie nowych przepisów - 
odpowiedzieli, ale nie zajęli żadnego stanowiska w sprawie. 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska zabrała głos. Odczytała pismo w imieniu pracowników 
Gimnazjum w Sitnie. W piśmie zaznaczyła, że Reforma o Systemie Oświaty, która wejdzie w 
życie z dniem 1 września 2017 r. wskazuje różne możliwości przekształcenia szkół, 
najkorzystniejszym jest włączenie istniejącego Gimnazjum do Ośmioletniej Szkoły 
Podstawowej. Zgodnie z zapewnieniami Pani Minister, nauczyciele zatrudnieni w obecnie 
funkcjonujących szkołach mają od 1 września 2017 r. z urzędu stać się nauczycielami szkół 
tworzonych w ramach nowego systemu. W piśmie nauczyciele wnioskują o włączenie 
oddziałów gimnazjalnych do istniejącej Szkoły Podstawowej w Sitnie. Nadmieniła o 
odprawach i utracie pracy przez nauczycieli. 

Pan Janusz Torba zapytał, czy po włączeniu Gimnazjum, Szkoła Podstawowa przeznaczy 
dla nich dodatkowe godziny. 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska zaznaczyła, że na chwilę obecną godziny gimnazjalne 
nie ulegną zmianie. Nie ma możliwości także skorzystania z godzin Szkoły Podstawowej, bo 
ich nie ma, nauczyciele pracują na niepełnych etatach. Jest to łagodne przejście i możliwość 
pracy w Szkole Podstawowej – dzięki temu nauczyciele nie utraciliby pracy i nie trzeba 
byłoby wypłacać odpraw. W skrócie wyjaśniła całą sytuację. 



Pan Leszek Kozak odniósł się do tematu i zapytał, czy wszyscy nauczyciele Gimnazjum 
będą mieli zapewnioną pracę w Szkole Podstawowej? 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska zaznaczyła, że dla wszystkich nauczycieli godzin nie 
wystarczy. 

Pan Janusz Torba zapytał, czy zatrudnienie nauczycieli zależy od dobrej woli Dyrektora 
Szkoły Podstawowej ? 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska zaznaczyła, że tak. 
Pan Przewodniczący zaznaczył, że przepisy regulują, że Dyrektor Szkoły Podstawowej 

musi zatrudnić nauczycieli z Gimnazjum. 
Pani Dyrektor Alicja Monastyrska odpowiedziała, że nie ma takiego przepisu. 
Pan Przewodniczący zaznaczył, że jest zapis, który mówi, że jeśli będą godziny w 

pierwszej kolejności będą zatrudniani nauczyciele przechodzący w stan nieczynny. 
Pan Wójt wyjaśnił, że włączenie Gimnazjum do Szkoły Podstawowej nic nie zmieni, bo 

godzin w Szkole Podstawowej nie ma.  
Pan Leszek Kozak zadał pytanie Panu Dyrektorowi Tomaszowi Małkowi, czy 

nauczyciele Szkoły Podstawowej nie będą się przeciwstawiać nad włączeniem Gimnazjum? 
Pan Wójt odniósł się do powyższych tematów i dodał, że jest to przeniesienie 

odpowiedzialności na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Sitnie. Nadmienił, że Szkoła 
Stowarzyszeniowa będzie poszukiwała nauczycieli specjalistów. Dokładnie wyjaśnił, jak 
będzie wyglądała sprawa Gimnazjum i Szkoły Podstawowej. 

Pan Leszek Kozak zabrał głos i zapytał, czy któryś z nauczycieli kwalifikuje się do 
przejścia na emeryturę? 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska zaznaczyła, że na chwilę obecną nie ma takich 
informacji. Podejrzewa, że będzie to 2 nauczycieli. 

Pan Robert Polski zapytał, jaka jest różnica dla nauczyciela pomiędzy wygaszeniem 
gimnazjum, tak jak proponuje Pan Wójt w powyższej uchwale, a włączeniem Oddziałów 
Gimnazjalnych do Szkoły Podstawowej? 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska odniosła się do wypowiedzi Pana Wójta. Chodzi o 
specjalistów zatrudnianych w Szkołach Stowarzyszeniowych. Dotyczyć to będzie tylko 4 
specjalistów. Wygaszenie gimnazjum spowoduje to, że nauczycielom, co roku będą ubywać 
godziny. Jeżeli Szkoła Podstawowa wchłonie Gimnazjum od września, to Ci nauczyciele będą 
mieli lepszy komfort pracy. 

Pan Robert Polski zapytał, jaka jest różnica dla nauczyciela odchodzącego na obecnych 
zasadach, a jaka w Zespole, który proponuje Pan Wójt. 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska poinformowała, że Ministerstwo zapowiada, że 
wprowadzi łagodne przepisy dla tych, którzy w okresie przejściowym mogą przejść na 
emeryturę. Po upływie częściowym nie będą mieć „dogodnych warunków.” 

Pan Robert Polski zapytał, co to są te „dogodne warunki.” 
Pani Dyrektor Alicja Monastyrska poinformowała, że sami jeszcze nie wiedzą. 
Pan Tomasz Gąsior zapytał, czy jeżeli powstanie Zespół Szkół to będzie jeden dyrektor? 
Pan Wójt odpowiedział, że będzie jeden dyrektor dla Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

Samorządowego. Włączenie Gimnazjum do Szkoły Podstawowej skutkuje tym, że 
nauczyciele, którzy nie znajdą zatrudnienia w Szkole Podstawowej dostaną o 3 miesiące 
niższą odprawę niż Ci, którzy zostaną w Gimnazjum do wygaszenia. Nadmienił, że w 



listopadzie 2016 r. proponował utworzenie Zespołów Szkół w Jarosławcu i Sitnie. Nadmienił 
o odpowiedzialności Samorządu za Reformę. Nadmienił o dachu w Jarosławcu i dachu w 
Szkole w Horyszowie.  

Pan Janusz Torba zapytał Pana Dyrektora Tomasza Małka ilu nauczycieli będzie 
potrzebować do Szkoły Podstawowej? 

Pan Dyrektor Tomasz Małek odpowiedział Panu Leszkowi Kozakowi zaznaczając, że 
nauczyciele nie mają zdania w tym temacie. Odnośnie wypowiedzi Pana Janusza Torby 
zaznaczył, że na chwilę obecną nie wie. Dodał, że przy tworzeniu Zespołu będzie musiał być 
zrobiony konkurs na dyrektora. Dlatego też nie jest w stanie powiedzieć, ile tych godzin 
zabraknie. 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska odniosła się do wypowiedzi Pana Wójta, dotyczącej 
odpraw. W przypadku wygaszenia, Pan Wójt wspomniał, że są wyższe odprawy, tak zgadza 
się z tym, ale przy pełnym etacie, jeżeli jest mniej godzin odprawa liczona jest 
proporcjonalnie do godzin. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał, jaka jest kwota wynagrodzenia nauczyciela przy pełnym 
etacie 18/18 z karty nauczyciela? 

Pani Dyrektor Alicja Monastyrska odpowiedziała, że kwota zależy od wielu czynników 
np.: od stopnia awansu nauczyciela i innych. 

Pan Wójt zaznaczył, że ma połowę tego, co dyplomowany około 2500 zł brutto, 
kontraktowy powyżej 3000 zł brutto, mianowany w granicach 4000 zł brutto i dyplomowany 
5000 zł (+ dodatek wiejski). Wynagrodzenie nauczyciela dyplomowanego to około 80 000 zł 
razem z funduszem socjalnym (w gimnazjach pracują przeważnie nauczyciele dyplomowani). 

Pan Przewodniczący powrócił do poprawek ze statutu. Zapytał, czy ktoś z Państwa jest za 
wprowadzeniem poprawek do statutu. 

Na sali obrad jest 14 Radnych. Nieobecny Pan Ryszard Szawarski. 
W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawki do 

statutu. 
W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za wprowadzeniem poprawek głosowało – 

14 radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 
Pan Robert Polski zabrał głos przed głosowaniem uchwały. Zaznaczył, że na chwilę 

obecną trudno jest zająć stanowisko w powyższym temacie, ponieważ bardzo dużo kwestii 
jest niejasnych, ale uchwała musi zostać podjęta do końca marca.  

Pan Wójt nadmienił, że w powyższej uchwale chodzi o połączenie Szkoły Podstawowej z 
Przedszkolem Samorządowym. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 
Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 
radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 
 

3. Uchwała Nr XXXIII/179/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lutego 2017 r.  
w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego 

 
Pan Przewodniczący zaznaczył, że w projekcie wystąpiły niewielkie zmiany: 



- poprosił o wykreślenie zapisu „liceów ogólnokształcących” z uchwały i z załączników do 
uchwały; 
- wykreślenie z uchwały zwrotu „innego organu” i zastąpienie go pełną nazwą 
Stowarzyszenia Rozwoju i Promocji Gminy Sitno i Okolic C.L. – zmiana dotyczy wszystkich 
zwrotów o treści „innego organu”, 
- dodaje się jeden paragraf pomiędzy paragrafem 1 i 2 o treści „Wykonanie uchwały powierza 
się Wójtowi Gminy Sitno”, 
- dodane zostało uzasadnienie, 
- w załącznikach – do tabeli została dodana jedna kolumna z nazwą organu prowadzącego.  

Pan Wójt zabrał głos i zaznaczył, że ta sieć szkolna została ujęta w jednej uchwale, a nie 
jak poprzednio osobno. Omówił w skrócie uchwałę.  

Pan Przewodniczący w skrócie omówił, jakie są przesłanki do podjęcia powyższej 
uchwały. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawki do 
Uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem poprawek głosowało – 14 
radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 
 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 
Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 
radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0 
 

4. Uchwała Nr XXXIII/180/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lutego 2017 r.  
w sprawie określenia: kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych, liczby punktów 
za każde z kryteriów, dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś pytania do uchwały. 
Brak pytań. 

 
W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 
W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 
 

Pan Przewodniczący zarządził 5 minut przerwy. 
Po przerwie przeszedł do kolejnego pkt obrad. 

 
Ad. 6 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 
 

Pan Wójt omówił następujące kwestie: 
1. Drogi; 



2. Nakazy podatkowe; 
3. Prace przygotowawcze do przetargu odnośnie dróg; 
4. Działka obok gminy – dążenie do zakupu; 
5. Opłata adiacencka; 
6. Dofinansowanie z Komarowa; 
7. Nadleśnictwo Krasnystaw; 
8. Wspólnota Cześniki; 
9. Oświadczenia majątkowe; 
10. Jarosławiec Górny – kosztorys dachu, przetarg;  
11. Regionalna Polityka Wiejska – plan zagospodarowania terenu Województwa 

Lubelskiego; 
12. Rewitalizacja; 
13. Drogi Powiatowe; 
14. Biogazownie; 
15. Program azbestowy; 
16. Konkurs na imprezy sportowe – wygrał Potok Sitno; 
17. Puchar Wójta w siatkówce kobiet; 
18. Puchar Wójta w siatkówce mężczyzn;  
19. Turniej samorządowców; 
20. Opryskiwacze; 
21. Telefon 987 - bezdomność; 
22. Poczta Polska; 
23. Wystawa rolnicza; 
24. Sprzedaż przez Marszałka Województwa Lubelskiego budynku hotelowego; 
25. Hewalex – kolektory słoneczne, usterki, przeglądy; 
26. Fotowoltaika; 
27. Przetarg na kotły i kolektory słoneczne; 
28. Stanowiska na temat reformy samorządów; 
29. Ścieżki rowerowe; 
30. Przymiarki do dróg, przetargi; 
31. Przetarg na budowę wodociągu. 

 
Pan Przewodniczący zabrał głos i poinformował o: 
1. Oświadczeniach majątkowych z terminami do końca kwietnia; 
2. Wniosek Pana Władysława Wydmańskiego w sprawie opłaty adiacenckiej. Opłaty nie 

można znieść, bo opłatę nalicza Pan Wójt, a Rada podejmuje uchwałą tylko wysokości 
składek procentowych. 

Pan Władysław Wydmański nie rozumie, dlaczego nie da się znieść opłaty adiacenckiej. 
Pan Przewodniczący oznajmił, że nie ma czegoś takiego, jak zniesienie opłaty 

adiacenckiej, rada może znieść poprzednią uchwałę, która ustalała stawki opłaty. 
Pan Władysław Wydmański odniósł się do tego i ma nadzieję, że uchwała odnośnie 

stawek zostanie zniesiona. 
Pan Wójt oznajmił, że przygotuje projekt w/w uchwały. 



Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie sprawozdania i Planu pracy na 2017 r. 
Komisji Rolnictwa. 

Pan Janusz Torba przedstawił Plan Pracy na 2017 r. oraz sprawozdanie za rok 2016. 
Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Roberta Polskiego Przewodniczącego 

Komisji Oświaty. 
Pan Robert Polski przedstawił Plan Pracy na 2017 r. 
Pan Przewodniczący zaproponował, żeby przegłosować Plan Pracy Komisji Rolnictwa. 
Radni przyjęli Plan Pracy Komisji Rolnictwa. 
Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie Plan Pracy Komisji Oświaty. 
Radni przyjęli Plan Pracy Komisji Oświaty. 

 
Ad. 7 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 
 

Pan Janusz Torba zapytał o drogi powiatowe i gminne w Cześnikach Kolonii. Nadmienił, 
że wiele dróg nie nadaje się do jazdy. 

Pan Wójt zaznaczył, że w Cześnikach Kolonii jest zaplanowane 230 m. 
Pan Janusz Torba będzie wnioskować o zrobienie większej ilości dróg. 
Pan Wójt zaznaczył, że wszystko będzie zależeć od przetargu. 
Pan Tomasz Łazorczyk przypomina o dachu na Szkole w Horyszowie Polskim. 

Wspomniał o drodze przy szkole, że jest w złym stanie technicznym. Nadmienił o 
stypendiach szkolnych i poprosił o podwyższenie ich do wyższych kwot. 

Pan Wójt stwierdził, że jeśli chodzi o stypendia, to musi zostać sprawdzone, czy prawnie 
jest to możliwe.  

Pan Leszek Kozak poprosił o poprawienie drogi powiatowej – zakręt. 
Pan Wójt oznajmił, że bardzo dużo dróg gminnych jest jeszcze do poprawienia. 

Nadmienił, które drogi i chodniki będą modernizowane/budowane.  
Pan Tomasz Łazorczyk zakomunikował, żeby położyć asfalt między Horyszowem 

Polskim, a Stanisławką. 
Pan Wójt zaznaczył, że będzie próbował inwestycję zrealizować. 
Pan Władysław Wydmański poprosił o poprawienie dróg osiedlowych. 
Pan Wójt obiecał, że poprawi i wysypie żużlem. 
Pan Władysław Wydmański zaznaczył, że lepszym rozwiązaniem byłby kamień. 

Wspomniał także o 3 lampach, które miały być wykonane jeszcze w poprzednim roku. 
Pan Wójt zaznaczył, że osoba, która robi projekt zobowiązała się aneksem, że go wykona 

do 30 czerwca. 
Pani Joanna Chaińska zapytała o drogi i chodniki w swojej miejscowości, poprosiła o 

kamień/gruz na drogę Wólka Horyszowska – Karp. 
Pan Wójt zaznaczył, że poprawi w miarę możliwości. Wymienił, jakie chodniki będą 

realizowane. 
Pan Dariusz Sokołowski zapytał o poprawę drogi powiatowej w swojej miejscowości. 

Wspomniał także o poprawie dróg polnych. 
Pan Wójt zaznaczył, że w związku z powyższym będzie pisać pismo do powiatu. 

Odnośnie dróg polnych postara się je w najbliższym czasie poprawić. 



Pan Tomasz Gąsior odniósł się do wypowiedzi Pana Tomasz Łazorczyka i zaznaczył, że 
jest także za tym, żeby położyć asfalt na odcinku Horyszów Polski – Stanisławka. Zapytał o 
drogę Rozdoły – Podźródła (asfalt). Poprosił, żeby na tym odcinku połatać dziury. Poprosił 
również o utwardzenia przystanku. Zapytał o to, czy jest możliwe postawienie przystanku w 
Stanisławce. Droga do Pana T. – trudny przejazd. 

Pan Wójt zaznaczył, że przystanek będzie realizowany, odnośnie drogi – dodał, że trzeba 
wziąć geodetę i ją wyznaczyć. Nadmienił, że droga w Horyszowie Nowej Kolonii od strony 
pól jest zarośnięta drzewami i krzakami, jeżeli jest ktoś chętny ją uprzątnąć, to dostanie 
pozwolenie na wycinkę. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał o zmianę nachylenia kątów dachu. Dodał, że jest osoba, 
która chce postawić wiatę i nie może nic zrobić, bo przepisy są nieprawomocne. 

Pan Wójt odpowiedział, że procedura jest w toku. Nadmienił, że do końca czerwca 
powinno być wszystko zakończone. 

Pan Kazimierz Tokarz zaznaczył, że on chce już budować. 
Pan Wójt zaznaczył, że na tą chwilę nie da się tego przyspieszyć. 
Pan Kazimierz Tokarz wtrącił, że w gminie Zamość szybciej się takie pozwolenie 

dostaje. 
Pan Wójt zaznaczył, że gmina Zamość nie ma planu. Nadmienił również o biogazowni. 
Pan Kazimierz Tokarz odnośnie biogazowni zaznaczył, żeby zagospodarować i 

przyjmować różne surowce, takie jak np.: siano itp. 
Pan Wójt powiedział, że jest taka możliwość. 
Pan Robert Polski w imieniu mieszkańców zapytał o kanalizację i drogę obok sklepu w 

stronę Pana P. na której parkują tiry.  
Pan Wójt zaznaczył, że tiry można parkować na placu (dawna waga buraczana). 

Odnośnie kanalizacji projekt zostanie złożony w marcu, w maju albo czerwcu. 
Pan Jan Ryszczuk poprosił o kamień z torów. 
Pan Wójt zaznaczył, że wykona dojazd. Zapytał radnych, czy chcą żeby była realizowana 

inwestycja dachu w Jarosławcu Górnym.  
Radni odpowiedzieli, że tak. 
Pan Janusz Torba zapytał o kwestię dotyczącą krzaków - powiat. Poprosił także o 

wysłanie równiarki i zebranie ziemi. 
Pan Wójt zaznaczył, że w miarę możliwości będzie realizował powyższe tematy. 
Pan Janusz Torba zaproponował, żeby wyrówniarką zebrać ziemię. 
Pan Janusz Mazurek zapytał o drogę powiatową Sitno – Miączyn, dlaczego nie zostały 

ujęte Czołki? 
Pan Wójt zaznaczył, że droga ma ten sam numer drogi. 
Pan Kazimierz Tokarz poinformował o drodze w jego miejscowości na odcinku, który 

ciągle zawiewa. Poprosił o koparkę, żeby zebrać ziemię z poboczy i zapobiec zawianiu tegoż 
odcinka.  

Pan Przewodniczący poinformował, że Pani Teresa Chmiel zostawiła materiały o 
szkoleniach (ODR). 

Pan Janusz Mazurek zapytał o przydomowe oczyszczalnie ścieków, czy będą jeszcze 
realizowane? 

Pan Wójt odpowiedział, że na chwilę obecną nie. 



Ad. 8 
Zamknięcie obrad sesji 

 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokołował: 
Krzysztof Prokopowicz       Przewodniczący  
          Rady Gminy 
          Krzysztof Klikicki 
 


